

လျှောက်လှမ်း

GO FORWARD

ပျဉ်းမနားတော်စဉ်

ယွှမ်းတင်စီမံခန့်ခွဲရေး
ထိပ်ယာဘဏ်မဏ္ဍိုင်
စံးဘဏ်ပုဒ်အံ့စဉ်လေးစံ
ဒ်သီးကလဲတော်ဆွဲ
တကုာ်. ၂၆.၁၄.၁၅.



၀ ပဲလ်တိုလ်ကလေးတော်စဉ်စဉ် - လျှောက်လှမ်း(၁)ဆီ



နိဂုံး

လါဖူးတြုအါရုံ ဒူးသုန်နီသးစာ်တမအဂီ မှာနံလောပုကညီဘုထံခဝုရှာ်အပူန့လီ. လါတလါ အံ ပအိန်ဒီးတံရဲတံကျဲလော ခာ်စးသုန်တဖန် လဲအိန်သကိးဒီး ဟုန်တံကစီန်, ပာ်ဖျါဝဲကျဲလောသးစာ်တံ မအဂီ အတံဖဲတံမသုန်တဖန်န့လီ.

သးစာ်အကတီ မှာဆာကတီလော ကဘန်ဃုထာတံအိန်မူလော ကကံကျဲအဂီန့လီ. သးစာ်အကတီ ပပူလောထူလောစုတန့ဘန်. မှာဆာကတီလော အဖုံလီတံချဲဒီး သုန်ဖျးလီတံအကတီလော အတံအိန်မူအဂီ, မှာ ဆာကတီလောအမဒိန်ထီန်အလုာ်အလံာ် ဒ်သိးကဟုန်တံအာ်လီအဂုကတံ လောတံအိန်မူဆူညါအဂီန့လီ.

လောသးသမူအတံလဲအပူ သးစာ်တဖန် ကဘန်အိန်ဒီးတံသဘူလော ကဃုထာဒန်အတံဒန်ဝဲအသိး, ကဘန်အိန်ဒီးတံကုန်သုလော ကဃုထာကျဲလောအကပိာ်ဝဲန့လီ. တံဃုထာကျဲအံ မှာစုာ်ကီး ကဆာသးစာ်တဖန်ဆူ တံလီလောအကတုဝဲန့လီ.

ဒ်သိး အတံလဲဆူညါ ကအိန်ဒီးတံကံတံကျဲအဂီ ယွကလုာ်ကထါ မှာတံလောအကါဒိန်မးလော သးစာ် တဖန် ကဘန်အိန်ဒီးတံတိာ်ပာ်အလီာ်ဃါမနုလော တံလီလောကဘန်တုဝဲန့လီ.

မလးဒ်န့ဒီး ပုလောအနာ်ဟူ, ယကလုာ်ကထါအံ, ဒီးတံန့ဝဲကိးဂဒဲးန့, ယကဒိလီအီလော ပု ကုန်သုလော အသုန်ဟံာ်လောလံာ်ခိန်တဂလီ. (မးသဲ ၇:၂၄)

မိသုန်ဘိန်သးစာ်တဖန် ကအိန်ဒီးယွအကလုာ်ကထါလော တံဃုထာကျဲလော အကပိာ်ဝဲဒီး သုန်အဟံာ်လော လံာ်ခိန်ကိးဂဒဲးန့တက့ာ်.

ပုဒီးတံဆာဂုအါ

စဲမစာ်
နိဂုံး
ပုကညီဘုထံခဝုရှာ်

ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီ ကမ္ဘာဂီတီအိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်(၉၇)ဘျီတဘျီ

(၃၀.၁၂.၂၀၁၄) ဟါ(၅း၃၀)တုၤ(၆း၀၀)န့ၢ်ရံၣ် မ့ၢ်တၢ်အိးထီၣ် ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီအိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ် (၉၇)ဘျီတဘျီ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်လီၤတၢ်ကျဲၤမ့ၢ်ဝဲ ဖဲကီၢ်ပွဲၤသနီဃဉ်ဝတံဉ် ဝဲလီၤကရၢၢ်, ဝဲသနီဃဉ်ဝတံဉ်န့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်အိးထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီအိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ် ယွၤဒုးမူန့ၢ်လီၤ. အဆိန့ၢ်ဟူဘၣ်ခွဲၤယၢၣ် တၢ်သးဝံၣ် လၢပုဂံကညီဘျာထံ ယွၤဂ့ၢ်ပီညါဗျီဗိဗိဝဲ. သရၣ်ဒိဉ်ခွဲၤ(ကီၢ်ပွဲၤသနီဃဉ်ဝတံဉ်န့ၢ်ရံၣ်) ယုဘါထုကဖဉ်တၢ်န့ၢ်လီၤ. သရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထာၣ်မၤဂ့ၢ်က့ၢ် ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ကလုာ်လၢ ပၢ်ကစၢ်, ဖိကစၢ်, သးစိဆံ့ကစၢ် အမံၤဝဲ, ပကီၢ်ကီၢ်ဒိဉ် ကီတီၢ်ဒိဉ်ကျၢၢ်အုညၣ်ဝဲ, ပကီၢ်ကီၢ်ဒိဉ်ကညီဂီၢ်ဝဲကီတီၢ်ပဒိဉ်ကျဲၤပလံၣ် စဉ်လး, ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီကရၢၢ်ဒိဉ် သရၣ်မုၢ်ဒိဉ်ဒီးကထာၣ် ကြီထၣ်ဒုၢ် ဒီးပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီန့ၢ်ရံၣ် သရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထာၣ် ဖဲမစၢၣ် တၢ်တၢ်သတီၢ်ပုၤဒီး အိးထီၣ်မူဒိဉ်တီၢ်န့ၢ်လီၤ. န့ၢ်လီၤသကိး ဆူဘျီဒိဉ်ပုၤဝဲ ပကီၢ်ကီၢ်ဒိဉ်ကီတီၢ်ဒိဉ်ကျၢၢ် ဒီးကညီဂီၢ်ဝဲပဒိဉ် ကျဲၤဘလံၣ်စဉ်လး သ့ၣ်တဖဉ် ကတီၤဆၢဂ့ၢ်ဆၢဝါလီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ် ဟးထီၣ်သကိးဝဲဝဲအလီၤခံ လဲၤသကိးဆူခဝရဂျာနီ တၢ်အိးထီၣ်မူ တၢ်ဘျီတဘျီ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီအိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ် ခဝရဂျာနီန့ၢ်ရံၣ်သယံၤ, ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီအိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ် သရၣ်မုၢ်ဒိဉ်ဒီးကထာၣ် မ့ၢ်မိဉ်, တၢ်ထုကဖဉ်လၢ သရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထာၣ်ခြံန့ၢ် ဒီးနီၣ်တံၣ်ခဲအ တၢ်ကတီၤလၢ ခဝရဂျာနီကရၢၢ်န့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ န့ၢ်ဟူဘၣ် ခဝရဂျာနီဝဲလီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်သးဝံၣ်, လီၤစိဆံ့ကီၢ်ဟီၣ်ဖိဉ် အတၢ်သးဝံၣ်တဖဉ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ပုၤဂံကအီၤလၢ ကရၢၢ်ဒိဉ်စၢၤ သရၣ်ဒိဉ်လိဖိ အတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၢ်ပုၤတၢ်န့ၢ်လီၤ.

ဟါ(၇း၀၀)န့ၢ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် မ့ၢ်ကီၢ်ပွဲၤ သနီဃဉ်ဝတံဉ် အတၢ်တူၢ်လီၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. ဟါ(၈း၀၀)န့ၢ်ရံၣ် မ့ၢ်ဝဲကျဲၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ် ကရၢၢ်တၢ်သးဝံၣ်ပြၢအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ န့ၢ်လီၤ. ဟါ (၁၁း၀၀)န့ၢ်ရံၣ် တုၤ(၁၂း၀၀)န့ၢ်ရံၣ် မ့ၢ်နီၣ်ဆဲးဆၢတၢ် ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ပုၤတီၢ်ဒိဉ်ရဲၣ်မဲန့ၢ်ပုၤလၢ ပုဂံကညီ ဘျာထံယွၤဂ့ၢ် ပီညါဗျီဗိဗိဝဲ သရၣ်, သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်တဖဉ်ဒီး ပုၤလၢအဟ့ၢ် တၢ်ကစီဉ် မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မၤပုၤက့ၢ်န့ၢ် လီၤ.



ဖဲ(၁.၁.၂၀၁၅) ဂီၤ(၅း၀၀-၅း၃၀) န့ၢ်ရံၣ် အိဉ်ဒီး ဂီၤထၢၣ်သၢတၢ်ထုကဖဉ်တၢ်ဘါ, (၇း၀၀-၈း၀၀)မ့ၢ်ပုဂံကညီဘျာထံ ခဝရဂျာနီအကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ တၢ်ဘျီတဘျီ(၃၀)မံးနံးဝဲ လဲၤဆူတၢ်ဖဲတၢ်မၤလီၤ. တၢ်ဘျီတဘျီအဆၢကတီၢ် ပုၤဆုတၢ်ဘါ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် သရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထာၣ်ကျၢၢ်တီၢ်န့ၢ်လီၤ. ဂီၤ (၁၀း၀၀-၁၂း၀၀) န့ၢ်ရံၣ် ပုဂံကညီဘျာထံခဝရဂျာနီ ဟီၣ်ခွဲၤဝဲကျဲၤတၢ်ဘျီတဘျီကတီၢ် ပုၤဆုတၢ်ဘါမ့ၢ် သရၣ်အဲလၢကဲလဲစလီၤ, တၢ်ထုကဖဉ် မ့ၢ်သရၣ် မူယွၤထု, တၢ်ဘျီတဘျီဝဲ လဲၤဆူတၢ်ဖဲတၢ်မၤ အကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.





ဖူးကြုံအိရုံ

ဟါ(၂၀၀၀-၄၀၀) နှင့်ရုံ စးထီကဒီးလှ တာဘျာတ်ဘါ (၃၀)မံးနံးဝံ လဲဆူတံးဖဲတံးမအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတံးဘျာတ်ဘါ အဆကတီၢ် ပုၤဟ့ၣ်တံးကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်အဲၣ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. လဲဆူတံးဖဲတံးမအကတီၢ် န့ၢ်ဟ့ၣ်လဲဆူညါစဲးကျဲးတးစ့ဒီး စ့စရီ(၂၀၁၃)န့ၣ်, နံၣ်တၢၢ်, (၂၀၁၄)န့ၣ်, နံၣ်တၢၢ် အတံးဟ်ဖျါ, စ့တံးဟ်အတံးဟ်ဖျါ ယုၢ်ဒီးဝဲကျဲၤတဖၣ် အတံးဟ်ဖျါစ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟါ(၆၀၀-၇၀၀) မ့ၢ်ဝဲဒၣ် တံးသးဒုကစီၣ် မံးရၢၣ်ဝဲကျဲၤ အတံးရဲၣ်တံးကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်လီၤဆုၣ်နီၤ မ့ၢ်ဝဲဒၣ်သရၣ်ဒိၣ် ဘးသါဠှၣ်, ပုၤတဲဖျါတံးသးဒုကစီၣ်အတံးမ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ပုၤန့ၣ်တံး (ပုၤကညီဘျာတ်ခဝဲရၢၣ် တံးသးဒုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲကျဲၤ), တံးကစီၣ် လာ သရၣ်မုၢ်ဆၣ်ဂ့ၤ, တံးထုကဖၣ်လာ သရၣ်ဒိၣ်ယံၤရံၤ ယာန့ၣ်လီၤ. ဟါ(၇၀၀-၈၀၀) ဟီထွဲထီၣ်အခံးဒီး ခဝဲရၢၣ်အတံးဖဲတံးမန့ၣ်လီၤ.

လိယန့ၣ်အိရုံ(၂)သီ, (၂၀၁၅)န့ၣ်, ဂီ(၅၀၀-၆၀၀) နှင့်ရုံ ဂီထာၣ်သတံးထုကဖၣ်တံးဘါ, (၇၀၀-၈၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤကညီဘျာတ်ခဝဲရၢၣ် ယုၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲကျဲၤအတံးရဲၣ်တံးကျဲၤ န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်လီၤဆုၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်လိရဲၣ်မိ, တံး ကစီၣ် လာသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စဲး(၆)စ့ၣ်, တံးထုကဖၣ်လာ သရၣ် ဧၣ်ဒီး တံးဆိၣ်ဂ့ၤပုၤက့ၤတံးလာ သရၣ်ဒိၣ် ဒီးကထာၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဂီ(၁၀၀-၁၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်ပုၤကညီဘျာတ်ခဝဲရၢၣ် ကတီၢ် စးထီၣ်လာတံးဘျာတ်ဘါ(၃၀)မံးနံး မ့ၢ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်ကယာ (၂၀)ခံပတီၢ်တပတီၢ် အတံးဘျာတ်ဘါ တံးရဲၣ်တံးကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်လီၤဆုၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်လိဖိ, ပုၤတဲဖျါန့ၣ်ကယာ(၂၀) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကံၢ်လာ ခဝဲရၢၣ်န့ၣ်ရဲၣ်, တံးကစီၣ်လာ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဒီးကထာၣ်မုၢ်စိ, တံးထုကဖၣ်လာ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စဲး(၆)စ့ၣ် န့ၣ်လီၤ. ဂီ(၁၀၀-၁၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်တံးဖဲတံးမ အကတီၢ် န့ၣ်လီၤ. ဟါ(၂၀၀၀-၄၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ဝဲကျဲၤလာသးစါ တံးမဂီၢ် တနံၣ်တဘျီတံးအိၣ်ဖိၣ် တံးဘါတံးရဲၣ်တံးကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်လီၤ ဆုၣ်နီၤ သရၣ်ဒိၣ်ဂ့ၢ်ဘီၣ်, တံးကစီၣ်လာ သရၣ်ဒိၣ်ဂ့ၤမုၤအ့ၤလးတီ, တံးထုကဖၣ်လာ သရၣ်မုၢ်ရဲၣ်ကိၣ်ဖိဝဲ ဆိၣ်ဂ့ၤပုၤက့ၤတံးလာ သရၣ်ဒိၣ် ထဲဒုၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟါ(၆၀၀-၈၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်စ့ၣ်ကီး ဝဲကျဲၤ လာသးစါ တံးမဂီၢ် တနံၣ်တဘျီ တံးရဲၣ်တံးဘါတံးဘါန့ၣ်လီၤ. တံးဘျာတ်ဘါ တဘျီအံၤ ပုၤဟ့ၣ်တံးကစီၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ်သရၣ်ဒိၣ် ဒီးကထာၣ်နံၤဒိၣ်ထူ, တံးထုကဖၣ်လာ သရၣ်ဒိၣ်ယုၤဒုၤ ဒီးဆိၣ်ဂ့ၤပုၤက့ၤတံးလာ သရၣ်ဒိၣ် လိဖိန့ၣ်လီၤ. ဟါ (၈၀၀-၁၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ဝဲကျဲၤလာသးစါ တံးမဂီၢ် ယံၤလွဲၤပြာတံးရဲၣ်တံးကျဲၤ န့ၣ်လီၤ.



(၃-၁-၂၀၁၅)ဂီထာၣ်သတံးထုကဖၣ် တံးဘါ, (၇၀၀-၈၀၀) နှင့်ရုံ မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဟီမုၢ်ဝဲကျဲၤ အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်လီၤ ဆုၣ်နီၤ သရၣ်မုၢ်ဖိစ့ဝါ, ပုၤဟ့ၣ်တံးကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ခဲန့ၢ်, တံးထုကဖၣ်လာသရၣ်မုၢ်ထံဖိ ဒီးပုၤဆိၣ်ဂ့ၤပုၤက့ၤတံးလာသရၣ် မုၢ်ဒိၣ်ထံဆုၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟီမုၢ်ဝဲကျဲၤအတံးဖဲတံးမ ဘၣ်တံးဟ်ဖျါအံၤ လာပုၤန့ၣ်တံး(ဟီမုၢ်ဝဲကျဲၤ)န့ၣ်လီၤ. (၁၀၀၀-၁၀၀၀) နှင့်ရုံစ့ၣ်ကီး မ့ၢ်ဟီမုၢ်ဝဲကျဲၤ အတံးရဲၣ်တံးကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်လီၤဆုၣ်နီၤ သရၣ်မုၢ်ဖိစ့ဝါ, ပုၤဟ့ၣ်တံးကစီၣ် သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်စးယံး, တံးထု ကဖၣ်လာ သရၣ်မုၢ်န့ၣ်ဒီး တံးဘျာတ်ဘါဝဲ ဟ့ၣ်လီၤက့ၤတံးဆါ ကတီၢ်ဆူ ခဝဲရၢၣ်တံးဖဲတံးမ အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.



ဂီု(သးဝဝ-၁၂းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်ပုၤကညိၣ်ဘျာၣ် ထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ် အတၢ်ဖိးတၢ်မၤအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟါ(၂းဝဝ -၄းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်ခဝုၣ်ရၢၣ်သရၣ်သမဲါဝဲၤကျိၤအဆၢက တီၢ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်ဝဲအံၤ ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်လံၣ်ဝဲဒီး တၢ်ဟံၣ်ဖျါဒုးသ့ၣ်ညါ ဝဲၤကျိၤ အတၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုကဖၣ် လၢသရၣ် ခုၣ်မိၣ်ထီၣ်, တၢ်ဆိၣ်ဂုၤပျီၤက့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်ဖျါ န့ၣ်လီၤ.

ဟါ(၆းဝဝ-၇းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်ခဝုၣ်ဖိတၢ်ကူၣ်ဘျာၣ်ကူၣ်သ့ ဝဲၤကျိၤ အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံၣ်လီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်သရၣ်မုၢ်ဒုးစံၣ်ဖီ, တၢ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤ ဒီးဖျါတၢ်ဒုးန့ၣ် လၢကီၢ်ဟီၤကတး ခ.တ ဖိလံၤတဖၣ် လီၤ. တၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်ရံၣ်ဘဲးခဲၣ်ထူ, တၢ်လုၢ်ထီၣ်တၢ်မၤဘျာၣ် သရၣ်မုၢ်စ့ဘျာၣ်ဖီ, တၢ်ကတိၤစံးဘျူးက့ၤတၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်မုၢ်ဂုၤဒိၣ် ဒီးဆိၣ်ဂုၤပျီၤက့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အံၣ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ. ဟါ(၇းဝဝ-၉းဝဝ) န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်လံာ်လံာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

(၄း၁-၂ဝ၁၅) ဂီု(၅း၃ဝ-၆းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်ဂီၤထၢၣ်သၢ တၢ်ထုကဖၣ်တၢ်ဘါ,(၇းဝဝ-၈းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်ခဝုၣ်ရၢၣ် တၢ်ဘျာၣ်တၢ်ဘါ အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံၣ်လီၤဆ့ၣ်နီၤ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် ကြိထံၣ်ဒုၢ်, တၢ်သးဝံၣ်ဆုၢ်န့ၣ် လၢခဝုၣ်ရၢၣ်ဝဲၤလီၤ, တၢ်ကစီၣ်လၢ သရၣ်ထူပုၤဖီ, တၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အံၣ်မုၢ်ကပီၤ, ဆိၣ်ဂုၤပျီၤ က့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဆုၢ်မုၢ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဂီု(၁ဝးဝဝ-၁၂းဝဝ)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၢ်တန့ၣ်တဘျီ တၢ်စံၣ်တဲၤ တဲၤလီၤတၢ်ဘျာၣ်တၢ်ဘါ ပုၤဟံၣ်လီၤဆ့ၣ်နီၤ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် မၤဂုၤက့ၢ်, တၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဖီသီ, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ် မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဒီးကထၢၣ်ကြိထံၣ်ဒုၢ်, တၢ်ထုကဖၣ်ဟံၣ်စီဆုၢ်သးလၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်အဘၢၣ်ဖီဝဲၣ် ဒီးပုၤဆိၣ်ဂုၤပျီၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ် လိဖိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျာၣ်တၢ်ဘါတဘျီအံၤ န့ၣ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ယံာ်လွံၢ်တၢ်ပြၢဟံၣ်ဖျါ တၢ်သးဝံၣ်, လံာ်စီဆုၢ်ကိၣ်ဖျါတၢ်သးဝံၣ်ရီၤ, ပံၣ်ကွဲၤဟံၣ်ဖျါတဖၣ် ဝဲတၢ်ထၢ ဖျါအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤကညိၣ်ဘျာၣ်ထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ် တၢ်အိၣ်ဖျါဖးဒိၣ် (၉၇)ဘျီတဘျီ အံၤ ဖျါပုၤတၢ်ပြၢ ပုၤလၢမၤန့ၣ်ဒိၣ်ဖးတဖၣ် (၁)ကီၢ်ပသံၣ်မ့ၢ်မုး, (၂)ကီၢ်ကယါဖိာ်ပုၤ, (၃)ကီၢ်ကယါဖျးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်ယံာ်လွံၢ်တၢ် ပြၢ - (၁)ကီၢ်သုၣ်ယၣ်ဝဲတံၣ်, (၂)ကီၢ်ကယါဖျး (၃)ကီၢ်တကူၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်ကရူၢ်တၢ်ပြၢ - (၁)ကီၢ်တကူၣ် (၂)ပ.ဘ.ယ.ဖ (၃)ကီၢ်မ့ၢ်မုး န့ၣ်လီၤ. ပုၤကညိၣ်ဘျာၣ်ထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်တဘျီအံၤ ပုၤဆဲးလီၤမံၤအိၣ်ဝဲဒၣ် (၂၄၉၁)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီတပတီၢ် တၢ်ထၢဖျါစ့မ့ၢ်န့ၣ် ၁လက်(၃၂,၇၁၁,၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.



ဖူးကြားအိရံ

၇

ကီၤပံၤယီၤဘျာထံၤခဝုရှာၣ်တၢ်ဒၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်

ကီၤပံၤယီၤဘျာထံၤခဝုရှာၣ် ဟဆုာ်တၢ်ကမံးတံၢ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ၂၀၁၄နံၣ်, ခဝုရှာၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၂၂) ဘျီတဘျီ, ဒီးအနံၣ်(၁၅၀)တၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်မအီၤ ဖဲ ၂၀၁၅နံၣ်, လီၤယနူၤ အါရံၤ(၁၃-၁၈)သီ, ဖဲဝံၤလါၤဂျီနုၤလီၤ. ဝးဘျာထံၤ ခရံၣ်ဖိခဝုရှာၣ် တူၢ်လိာ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤ ဒီးတၢ်တိာ် ထူမ့ၢ်ဝဲ “ပျီၤဘီၣ်တၢ်နီၣ်လၢ ကစၢ်ခရံၣ်အဂီၢ်” နုၣ်လီၤ. ဟဆုာ်တၢ်ကမံးတံၢ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဘၣ်တၢ်မအီၤဖဲလီၤ နူၤအါရံၤ(၁၃-၁၅)သီနုၣ်လီၤ. လၢ(၁၄)သီ ဟါကတီၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရှာၣ်ဝဲၤကျိၤ အတၢ်ဖံးတၢ်မသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

ကမုၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ် ဘၣ်တၢ်မအီၤဖဲ (၁၆-၁၈)သီနုၣ်လီၤ. လၢ(၁၆)သီနုၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်ရူး သတြီၤလံာ်စီဆံးဒီး (၁၇)သီနုၣ်န့ၣ် ခွါယာ်သတြီၤနုၣ် လီၤ. ပုၤကညီဘျာထံၤခဝုရှာၣ်နံၣ်ခွဲၣ် သရၣ်ဒိၣ် Dr.

စဲမစာၣ် န့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ကဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ် ဖဲ(၁၈)သီဂီၤ(၈:၀၀-၉:၀၀)န့ၣ် ရံၣ်တၢ်ဘါကတီၢ် နုၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်မလၢကပီၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ် အိၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်မလၢကပီၤ သရၣ်, သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမၤ ကစၢ်ယွၤအတၢ်မပျဲထီၣ်(၄၀)နံၣ်သ့ၣ် တဖၣ်လီၤ. လၢပုၤကညီဘျာထံၤခဝုရှာၣ်အပူၤ ပုၤမၤန့ၢ် တၢ်မလၢ ကပီၤအံၤ အိၣ်ဝဲ(၂၁)ဂၤနုၣ်လီၤ.

လၢကီၤပံၤယီၤဘျာထံၤခဝုရှာၣ် ကဲထီၣ်အနံၣ် (၁၅၀)တၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ်တၢ်ဘါဖးဒိၣ်ကတီၢ်န့ၣ် ပုၤဟ့ၣ် တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဇိၣ်လဲးနုၣ်လီၤ. တၢ် ရံၣ်တၢ်ကျဲၤခဲလၢာ် ဘၣ်တၢ်မကတၢ်က့ၤအီၤလၢ တၢ် ဟံစီဆံးသးတၢ်ဘါ ဒီးတၢ်နုၣ်လီၤဆူဘျုးစီဆံးနုၣ်လီၤ.

လၢအနံၣ်(၁၅၀)တၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ် အတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မဂီၢ် အိၣ်ဒီး ဖျါၣ်ပျီၤသတြီၤ (မုၢ်,ခွါ) ဒီး ဃးဖျါၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.



၈

ပုကညီဘုထံခဝုရှာန် နှင်လီသတြီတော်ဒီး မနန်ခိန် ဖးတာ လာတော်သတြီသမံလောင်အံန့လီ။ ပုန့ လီသတြီတော်လာ ပုကညီဘုထံခဝုရှာန်အခာ်စး တဖန်မှာဲ ကီပသံခိမ့းခွါဖျာန်ပိုကရာ, ကီကယါဖူး ဒီးကီကယါခိပုဖျာန်ပိုကရာဟံဖိုန်(မှန်), ကီတကူန် ဃာဖျာန်ကရာသ့တဖန်လီ။ လာတော်ရူးပြာလံာ်စီဆုံ နှင် ပုကညီဘုထံခဝုရှာန်မနန် ခိန်ဖးခံဒီး ပုန့လီ သတြီတော်လာ ခဝုရှာန်အခာ်စးမှာဲဝဲ ဝဲာ်လါရိုကညီဘု ထံတော်အိန်ဖိုန်န့လီ။

ကီပံယီဘုထံခဝုရှာန် ခရံာ်ဖိတော်ကူန်ဘန် ကူန်သ့ဝဲကျါ အိန်ဒီးတော်ကွဲးသတြီ ထါဒီး ဖိုန်ရု တဖန်စွာ်ကီးလီ။ ပုမနန်ထါခိန်ဖးတာလာ ဒီးကထာန် နီလာပဲဖိ, ဒီးခိန်ဖးခံလာ နီမိမိဗ္ဗ (ဝသန်, ငှာ်တီန် မှန်) န့လီ။ ပုမနန်ခိန်ဖးသာလာ ဖိုန်ရုပြာန့ မှာ် နီထူအဲန်ရံ(နီအဲန်လွံာ်ထူ)န့လီ။ လာတော်အိန်ဖိုန် ဖးဒိန်တဘျီအံ ပုဟဲဆဲးလီမံအိန်ဝဲ (၁၅၃၂)ဂ န့လီ။ ၂၀၁၅-၂၀၁၇နံ, တံမအဝီအကီ ကီပံ ယီဘုထံခဝုရှာန်နဲနဲခွဲာ်မှာ် သရန်ဒိန်ဒီးကထာန်ယု ခိန်ပီန်, နဲနဲခွဲာ်သယဲ သရန်ဒိန်စီမံစာ်လး ဒီးပု ဟစု သရန်ဒိန်မါစာ်သ့ထီ န့လီ။ ကရာခိန်မှာ် သရန် ဒိန်ဒီးကထာန်ဇိန်လဲး, ဒီးကရာခိန်စာခံဂမှာ် သရန်မှန် ဒီးကထာန်ယုအါလံာ် ဒီးသရန်ဒိန်ဒီးကထာန်ဇိန်ဝ န့လီ။ ကီပံယီဘုထံခဝုရှာန် တံအိန်ဖိုန်ဖးဒိန် (၁၂၃)ဘျီတဘျီ ကဘန်တံမအီ ဖဲ(၂၀၁၈)နံ, ဖဲဝဲာ်ကျါတီန် ဒီးပုကတူာ်လိာ်တံမှာဲဝဲ လါဟူာ်ဘုထံ ခဝုရှာန်န့လီ။

